



Canadian Concussion Network-Réseau Canadien des Commotions  
4<sup>th</sup> Annual Meeting  
May 9-10, 2024 | Ottawa, Ontario

## Call for Submissions

### Meeting goals

The goals of the Canadian Concussion Network-Réseau Canadien des Commotions (CCN-RCC) Annual Meeting include:

- Sharing up-to-date concussion research findings
- Supporting networking among concussion researchers, trainees, and stakeholders
- Identifying opportunities for collaboration
- Promoting technological innovation and product development
- Supporting concussion best practice and policy

Submissions to the CCN-RCC Annual Meeting must address at least one of the following aspects of concussion: Prevention, Detection/diagnosis, Prognosis/modifiers, and/or Treatment.

### Session Formats

Submissions are being accepted for the following session types:

- Symposia
- Individual scientific abstracts (posters or oral presentations)

### How to submit

All proposals must be done online: <https://www.ccn-rccevent.com>

### Meeting participation

The CCN-RCC Annual Meeting will be held in person at the Ottawa Marriott Hotel in Ottawa, Ontario. All participants, including presenters, will be required to register for the Meeting. The Meeting organizers and CCN-RCC Executive Committee support and will follow the rules and emergency orders set out by the Government of Canada to limit the spread of COVID-19. Participants will need to follow any and all requirements for local, out-of-province and international visitors to Ontario in order to attend the Meeting and refunds will not be provided for individuals unable to meet these requirements.

### Contact

Questions can be directed to [research@ccn-rcc.ca](mailto:research@ccn-rcc.ca)

### Key dates

**December 1, 2023:** Call for submissions opens

**February 1, 2024:** Submission deadline for symposia and scientific abstracts

**February 20, 2024:** Notification of decisions for symposia and scientific abstracts

## Symposia

### *Presentation format (60 minutes)*

Symposia will consist of a series of in-depth scientific and state-of-the-art lectures in important areas of concussion research that will bridge to an impact on best practices and policy in concussion across the lifespan. Symposia should include 3-4 speakers with time allotted for a 30-minute panel discussion at the end. The review committee encourages inclusion of panelists with wide-ranging perspectives (e.g., clinician, industry or community partners, persons with lived experience). Symposia can be moderated by author designate or one may be assigned to accepted submissions, if required.

### *Content*

Focus of proposals can include one or more of the following four themes: Prevention, Detection/diagnosis, Prognosis/modifiers or Treatment of concussion. Content can highlight methodological approaches, knowledge translation, industry/commercialization or community partnerships, and/or early career contributions.

### *Proposal*

Your submission must include the information outlined below and communicate the value and significance of the topic and speaker(s) to enable the Program and Scientific Committees to judge the merit of the proposal.

- Title of symposium (“catchy” titles are welcome)
- Names, titles, contact information and short bios of speakers
- Description of symposium
- Implications for the field/contributions and/or learning objectives
- Aligned theme(s): Prevention; Detection and diagnosis; Prognosis and modifiers; Treatment

### *How to submit*

All submissions must be done online: <https://www.ccn-rccevent.com>

**Please note: An individual speaker who appears on more than one accepted submission will only be permitted to speak in one symposium at the Meeting.**

## Scientific abstracts

### *Presentation format*

The Scientific Committee will select abstracts for oral and poster presentations based on anonymous review. Oral presentations will be allotted 8 minutes with 2 minutes for questions. Accepted abstracts will be published in the *Journal of Head Trauma Rehabilitation*.

### *Content*

Abstract submissions must address one or more of the following: Prevention, Detection/diagnosis, Prognosis/modifiers or Treatment of concussion. Content must clearly include relevant scientific data and demonstrate explicit application to concussion.

*Proposal*

Your submission must include the information below.

- Title (Make the title brief but informative, clearly indicating the nature of the study)
- Names, affiliations and contact information for presenting author and co-authors
- Structured abstract (300 words): Background, Objectives, Methods, Results and Conclusions

*How to submit*

All submissions must be done online: <https://www.ccn-rccevent.com>

**Please note: Decisions of the reviewing committees are final. No revisions will be permitted for declined submissions.**



Canadian  
Concussion  
Network | Réseau  
Canadien des  
Commotions



Canadian Institutes of  
Health Research  
| Instituts de recherche  
en santé du Canada

[www.ccn-rcc.ca](http://www.ccn-rcc.ca)



Réseau Canadien des Commotions- Canadian Concussion Network  
4<sup>e</sup> Réunion annuelle  
9 et 10 mai 2024 | Ottawa, Ontario

## Appel à soumissions

### Objectifs de la rencontre

Les objectifs de la conférence annuelle du Canadian Concussion Network-Réseau Canadien des Commotions (CCN-RCC) sont les suivants :

- Partager les résultats des recherches les plus récentes sur les commotions cérébrales
- Favoriser le réseautage entre les chercheurs•es, les étudiants•es et les intervenants•es dans le domaine des commotions cérébrales
- Identifier les opportunités de collaboration
- Promouvoir l'innovation technologique et le développement de produits
- Soutenir les meilleures pratiques et politiques en matière de commotions cérébrales

Les soumissions à la conférence annuelle du CCN-RCC doivent porter sur au moins un des aspects suivants des commotions cérébrales : Prévention, Détection/diagnostic, Pronostic/modificateurs, ou Traitement.

### Formats des sessions

Les soumissions sont acceptées pour les types de sessions suivantes :

- Symposiums
- Résumés scientifiques individuels (présentations par affiche ou présentation orales)

### Comment soumettre

Toutes les soumissions doivent être faites en ligne: <https://www.ccn-rccevent.com>. **Veillez noter** : Les soumissions et les présentations doivent être en anglais.

### Participation à la rencontre

La conférence annuelle du CCN-RCC se tiendra en personne à l'hôtel Ottawa Marriott à Ottawa, en Ontario. Tous•tes les participants•es, y compris les présentateurs•trices, devront s'inscrire à la rencontre. Les organisateurs•trices et le comité exécutif du CCN-RCC soutiennent et suivront les règles et les ordres d'urgence établis par le gouvernement du Canada pour limiter la propagation de la COVID-19. Les participants.es devront se conformer à toutes les exigences imposées aux résidents•es d'Ottawa et de l'Ontario, visiteurs•euses extérieurs à la province de l'Ontario et internationaux pour pouvoir assister à la rencontre. Aucun remboursement ne sera accordé aux personnes incapables de satisfaire à ces exigences.

### Contact

Les questions peuvent être adressées à : [research@ccn-rcc.ca](mailto:research@ccn-rcc.ca)

### Dates importantes

**1er décembre 2023:** Appel à soumissions débute

**1er février 2024:** Date limite de soumission des symposiums et des résumés scientifiques

**20 février 2024:** Notification des décisions pour les symposiums et les résumés scientifiques

## Symposiums

### *Format de présentation (60 minutes)*

Les symposiums consisteront en une série de conférences scientifiques approfondies dans des domaines importants de la recherche sur les commotions cérébrales qui auront un impact sur les meilleures pratiques et la politique en matière de commotions cérébrales à tous les stades de la vie. Les symposiums devraient inclure 3-4 orateurs•trices avec du temps alloué pour un panel de discussion de 30 minutes à la fin. Le comité d'évaluation encourage l'inclusion de panélistes aux perspectives variées (p.ex., des cliniciens, des partenaires industriels ou communautaires, des personnes ayant une expérience vécue). Les symposiums peuvent être modérés par un•e auteur•trice désigné•e ou un modérateur•trice peut être assigné•e aux soumissions acceptées, si nécessaire.

### *Contenu*

Les propositions doivent porter sur un ou plusieurs des quatre thèmes suivants : Prévention, Détection/diagnostic, Pronostic/modificateurs ou Traitement des commotions cérébrales. Le contenu peut mettre en évidence les approches méthodologiques, l'application des connaissances, les partenariats avec l'industrie/la commercialisation ou la communauté, ou les contributions de début de carrière.

### *Proposition*

Votre proposition doit inclure les informations suivantes, ainsi que de décrire la valeur et l'importance du sujet et des orateurs•trices afin de permettre au comité du programme et au comité scientifique de juger du mérite de la proposition :

- Titre du symposium (les titres « accrocheurs » sont les bienvenus)
- Noms, titres, coordonnées et brèves biographies des orateurs•trices
- Description du symposium
- Implications pour le domaine/contributions et/ou objectifs d'apprentissage
- Thème(s) : Prévention; Détection/diagnostic; Pronostic/modificateurs; Traitement

### *Comment soumettre un résumé*

Toutes les soumissions doivent être faites en ligne: <https://www.ccn-rccevent.com>.

**Veillez noter** : Les soumissions et les présentations doivent être en anglais.

**Remarque: Un•e orateur•trice qui figure sur plus d'une proposition acceptée ne pourra intervenir que dans un seul symposium lors de la conférence.**

## Résumés scientifiques

### *Formats de présentation*

Le comité scientifique sélectionnera les résumés pour les présentations orales et par affiche sur la base d'une évaluation anonyme. Les présentations orales dureront 8 minutes, suivies de 2 minutes de questions. Les résumés acceptés seront publiés dans le Journal of Head Trauma Rehabilitation.

### *Contenu*

Les propositions doivent porter sur l'un ou plusieurs des quatre thèmes suivants : Prévention, Détection/diagnostic, Pronostic/modificateurs ou Traitement des commotions cérébrales. Le contenu doit inclure des données scientifiques pertinentes et montrer une application explicite à la commotion cérébrale.

### *Proposition*

Votre proposition doit inclure les informations suivantes :

- Titre (le titre doit être bref, mais informatif et indiquer clairement la nature de l'étude)
- Noms, affiliations et coordonnées de l'auteur•trice principal•e et des coauteurs•trices
- Résumé structuré (300 mots) : Contexte, objectifs, méthodes, résultats et conclusions

### *Comment soumettre un résumé*

Toutes les soumissions doivent être faites en ligne: <https://www.ccn-rccevent.com>

**Veillez noter** : Les soumissions et les présentations doivent être en anglais.

**Remarque: Les décisions des comités d'évaluation sont définitives. Aucune révision ne sera autorisée pour les soumissions refusées.**



Réseau  
Canadien des  
Commotions

Canadian  
Concussion  
Network



IRSC  
CIHR

Instituts de recherche  
en santé du Canada  
Canadian Institutes of  
Health Research

[www.ccn-rcc.ca](http://www.ccn-rcc.ca)